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  Protokół nr 66/2024 
posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

Powiatu i Przestrzegania Prawa,  
które odbyło się w czwartek 25 kwietnia 2024 r.  

w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie 
 

W posiedzeniu uczestniczyło 9 członków ww. komisji.  
 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
W obradach uczestniczyły także: 

 Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik 

 Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego w 
Śremie 

 Dominik Różycki Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Śremie 

 Joanna Kuraś Powiatowy Rzecznik Konsumentów 

 Daniel Przewoźniak pełniący obowiązki Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 
Pożarnej w Śremie 

 Agnieszka Kowalczyk Kierownik Nadzorów Wodnych w Śremie 

 Artur Grześkowiak Dyrektor Zarządu Zlewni Wód Polskich w Poznaniu 

 Wiesław Klak Kierownik Rejonowego Związku Spółek Wodnych w Śremie   

 Zofia Barcz Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Śremie 
 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 9.30. 
Powitał zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności 
stwierdził wymagane quorum.  
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  
Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
3. Sprawozdanie Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Śremie z działalności w 

2023 roku. 
4. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg z realizacji inwestycji i remontów na drogach 

powiatowych w 2023 roku oraz plan inwestycji na 2024 rok. 
5. Informacja Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich z zakresu prowadzonych 

inwestycji drogowych na terenie powiatu śremskiego w 2023 roku oraz plan 
inwestycji na 2024 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LIV/368/2023 Rady 
Powiatu w Śremie z dnia 30 czerwca 2023 r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji 
projektu. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji Komendanta 
Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Śremie o stanie bezpieczeństwa 
powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2023 rok oraz jej oceny. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego powiatu śremskiego za rok 2023. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok. 
10. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 

powiatu śremskiego na 2024 rok. 
11. Sprawozdanie z działalności Komisji w roku 2024 r. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
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Ad 2. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 
protokołu z 65 posiedzenia komisji? 
 
Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie, w wyniku którego protokół nr 65/2024 
z dnia 27 marca 2024 r. został przyjęty (9 głosów za). 
 

Ad 3.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego przedstawienia Sprawozdania Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów w Śremie z działalności w 2023 roku, które stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

 
Joanna Kuraś Powiatowy Rzecznik Konsumentów przedstawiła sprawozdanie.  

 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner powiedział, że przedsiębiorcy są zazwyczaj przedstawiani jako „złe 
wilki” i chciałby zaznaczyć, że przedsiębiorca to także konsument oraz często pojawiają się 
sytuacje, gdzie przedsiębiorca jest stroną poszkodowaną. Zapytał ile wystąpiło spraw, kiedy 
to przedsiębiorca był poszkodowany. 
 
Joanna Kuraś Powiatowy Rzecznik Konsumentów odpowiedziała, że w przedstawionym 
zestawieniu sprawy dotyczyły głównie konsumentów lub konsumentów w rozumieniu 
przedsiębiorców, którzy dokonują zakupu, który nie jest związany bezpośrednio z 
prowadzeniem działalności gospodarczej, więc te sprawy są traktowane jako sprawy 
konsumenckie. Jeśli natomiast przedsiębiorca zgłasza się z prośbą o wystąpienie do 
innego przedsiębiorcy taka sytuacja nie jest reprezentowana przez rzecznika 
konsumentów. W tym zestawieniu podane są liczby tylko i wyłącznie spraw 
konsumenckich.  
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Ad 4.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego przedstawienia informacji Powiatowego Zarządu Dróg z realizacji 

inwestycji i remontów na drogach powiatowych w 2023 roku oraz planu inwestycji na 2024 

rok, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Dominik Różycki Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Śremie przedstawił 

informację. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Ad 5.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego przedstawienia Informacji Wielkopolskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich z zakresu prowadzonych inwestycji drogowych na terenie powiatu 

śremskiego w 2023 roku oraz planu inwestycji na 2024 rok, która stanowi załącznik nr 5 

do protokołu.  

 



 3 

 

Dominik Różycki Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Śremie przedstawił 

informację. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Ad 6.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
LIV/368/2023 Rady Powiatu w Śremie z dnia 30 czerwca 2023 r. w sprawie zatwierdzenia 
do realizacji projektu. 
 

Zofia Barcz Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy omówiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner powiedział, że kwoty o których wspomina Pani Dyrektor są duże, 
zapytał jaka liczba osób została objętych aktywizacją. 
 
Zofia Barcz Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy odpowiedziała, że przed zmianą 
środków planowano, że objętych aktywizacją będzie 160 osób. W tym momencie, po 
zwiększeniu środków na realizację projektu będą to minimum 162 osoby. 
 
Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za) projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
LIV/368/2023 Rady Powiatu w Śremie z dnia 30 czerwca 2023 r. w sprawie zatwierdzenia 
do realizacji projektu. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Ad 7.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji 
Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Śremie o stanie bezpieczeństwa 
powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2023 rok oraz jej oceny. 

 
Daniel Przewoźniak p.o. Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 
Śremie omówił informację o stanie bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej za 2023 rok oraz jej oceny, która stanowi załącznik do ww. uchwały. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
 

Radny Tomasz Klaczyński powiedział, że w związku z pożarem w Pełczynie dotarła 
informacja o nieczynnych hydrantach. Zapytał, czy hydranty są już czynne oraz czy jest 
czego się obawiać. Dodał również, że być może przeoczył takową informację, lecz z 
informacji prasowych wynika, że sprawa jest poważna. 
 
Daniel Przewoźniak p.o. Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 
Śremie odpowiedział, że w Pełczynie miał miejsce pożar budynku gospodarczego, a 
dokładnie stodoły. Miały miejsce doniesienia medialne o nieczynnych hydrantach, z 
informacji, które zostały sporządzone po przeprowadzeniu działań związanych z gaszeniem 
pożaru wynika, że jednostki zaopatrywały się w wodę z trzech hydrantów, z których tylko 
jeden był niesprawny. Pozostałe hydranty były sprawne oraz pobierano z nich wodę. Ze 
względu na duże zapotrzebowanie hydranty nie wystarczały, więc w dalszej fazie akcji 
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gaśniczej zostało zorganizowanie zaopatrzenie wodne w oparciu o pobliski zbiornik oraz o 
system przetłaczania i przepompowywania wody bezpośrednio na miejsce zdarzenia. 
Jeżeli chodzi o sprawność sieci wodnych na chwilę obecną nie ma informacji od strażaków 
uczestniczących w akcjach gaśniczych, aby większa ilość hydrantów była nieczynna. 
 
Radny Emil Majsner powiedział, że mamy coraz więcej urządzeń i sprzętów związanych z 
elektromobilnością. Dochodzi coraz więcej informacji o pożarach samochodów 
elektrycznych czy fotowoltaiki. Zapytał, czy Śremska Straż Pożarna prowadzi statystykę 
dotyczącą tego rodzaju zdarzeń oraz jak wyglądało to w poprzednim roku, jeśli chodzi o 
sprzęty elektryczne. 
 
Daniel Przewoźniak p.o. Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 
Śremie odpowiedział, że statystyki prowadzone są na bieżąco, w ubiegłym roku nie 
odnotowano żadnych interwencji związanych z pożarami pojazdów elektrycznych, czy 
instalacji fotowoltaicznych, wystąpił jeden pożar, lecz nie bezpośrednio instalacji 
fotowoltaicznej tylko obiektu, który był w nią wyposażony. 
 
Radny Emil Majsner powiedział, że ludzie często widzą pożar domu z instalacją 
fotowoltaiczną, która ulega zniszczeniu w wyniku pożaru z resztą domu, wtedy ludzie 
myślą, że pożar powstał poprzez taką instalację, mimo, że nie zawsze tak jest. Zapytał, jak 
straż pożarna jest przygotowana na ewentualne pożary takiego typu urządzeń. 
 
Daniel Przewoźniak p.o. Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 
Śremie odpowiedział, że na poziomie komendy głównej opracowywane są procedury i 
algorytmy postępowania działań straży pożarnej w przypadku zwalczania pożarów instalacji 
elektrycznych, czy pojazdów napędzanych elektrycznie. Procedury na bieżąco są 
przedstawiane zmianom służbowym w ramach zajęć samodoskonalenia są one ćwiczone, 
dodatkowo są przeprowadzane szkolenia, aby poszerzać swoją wiedzę jak efektywnie 
zwalczać tego typu zdarzenia. Jeśli chodzi o przygotowanie sprzętowe Komenda 
Powiatowa posiada wyposażenie wystarczające do zwalczania takich zdarzeń. 
 
Radny Wojciech Zajler zapytał, czy w związku z pożarami wysypiska śmieci w Pyszącej w 
przeszłości straż jest przygotowana na zapobieganie tego typu pożarom w przyszłości. 
 
Daniel Przewoźniak p.o. Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 
Śremie odpowiedział, że jeżeli chodzi o pożary wysypiska śmieci w miejscowości Pysząca 
faktycznie, w latach ubiegłych, dochodziło do szeregu pożarów, powiedział, że straż jest 
przygotowana do zwalczania zdarzeń na tym obszarze. Na chwilę obecną ostatni pożar, 
który miał miejsce w Pyszącej odbył się w maju 2021 roku, od tego czasu nie dochodzą 
informacje, aby działo się coś złego pod kątem pożarowym. Dodał, że jest to teren 
prywatny, więc straż nie może tego nadzorować, lecz system monitoringu wizyjnego, który 
jest tam zainstalowany jest cały czas przeglądany w Urzędzie Miejskim w Śremie oraz straż 
jest na bieżąco informowana o każdym zdarzeniu, który może się tam wydarzyć. Jeśli 
chodzi o przygotowanie, siły oraz środki wyposażenia Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej  oraz okolicznych, ochotniczych straży pożarnych są wystarczające. Plany i 
procedury przewidują, że w wypadku niewystarczających zasobów straż będzie wspierana 
przez powiaty sąsiadujące. 

 
Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za) projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Śremie o stanie 
bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2023 rok oraz jej oceny. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
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Ad 8.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie oceny zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego powiatu śremskiego za rok 2023. 
 
Daniel Przewoźniak p.o. Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 
Śremie omówił informację o stanie bezpieczeństwa przeciwpowodziowego na terenie 
powiatu śremskiego za 2022 rok, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Wiesław Klak Kierownik Rejonowego Związku Spółek Wodnych omówił informację  
w zakresie zabezpieczenia przeciwpowodziowego powiatu śremskiego w 2023 roku, która 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Agnieszka Kowalczyk Kierownik Nadzoru Wodnego w Śremie przedstawiła ocenę 
stanu zabezpieczenia przeciwpowodziowego powiatu śremskiego za rok 2023 
przygotowaną przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie, która stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za) projekt uchwały w sprawie oceny 
zabezpieczenia przeciwpowodziowego powiatu śremskiego za rok 2023. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Ad 9.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 
2024 rok. 
 
Starosta Zenon Jahns przedstawił projekt uchwały. Dodał, że wykreślono dwa zadania pn. 
„Przebudowa ciągu pieszego drogi powiatowej nr 4080P w m. Błażejewo” oraz 
„Przebudowa nawierzchni drogi powiatowej nr 4085P na odc. Ostrowieczno-Pokrzywnica”. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner zapytał, co jest przyczyną wykreślenia tych zadań drogowych. 
 
Starosta Zenon Jahns odpowiedział, że w m. Błażejewo inwestycja nie może zostać 
przeprowadzona z uwagi na to, że tam są grunty kościelne zostanie ona przesunięta w 
czasie. Jeżeli chodzi o drugą inwestycję to w pierwszej kolejności realizowane są zadania , 
które wymagają pilnej potrzeby. Z uwagi na to, że została zalana droga na odcinku Grzybno 
– Żabno trzeba zrezygnować z realizacji zaplanowanego zadania.  
 
Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, 1 przeciw) projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę budżetową na 2024 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  



 6 

 
 
Ad 10.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę 
Finansową powiatu śremskiego na 2024 rok. 
 
Starosta Zenon Jahns przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 
zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 2024 rok. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Ad 11.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego przedstawienia Sprawozdania z działalności Komisji w roku 2024 r., 
które stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Ad 12. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w tym 
punkcie porządku obrad?  
 
Radny Emil Majsner jako zastępca przewodniczącego komisji podziękował panu 
Zbigniewowi Hoffa za pracę i merytoryczne przygotowanie do każdego posiedzenia. 
 
Radni nie zgłosili więcej głosów i wniosków. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Pan 
Zbigniew Hoffa podziękował wszystkim za współpracę i zamknął obrady Komisji o godz. 
1012.  
  
Protokołowała  
Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  
 
 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, 
Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 
 

Ewa Lisek 


